



■ သရုပ်ဖော်ခြင်းကဏ္ဍအီနာနာညို

တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်(၁၂)အီၤလၢခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်အဂီၢ်

ကွဲးကျိၣ်ထံက့ၤလၢ Dennis Rainey အတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဖဲ (၂၀၀၀) နံၣ်ဖဲဝ့ၢ် Amsterdam, ကီၢ်နဲၣ်သလဲၣ် A Conference of Preaching Evangelists

ယလဲၤနၢ်ဟူဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဖဲ ကီၢ်နဲၣ်သလဲၣ်, ဘူးလၢယကသးပုၤနီၣ်ကွံၣ်လံ, ဘၣ်ဆၣ်ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်လံၣ်တဘျီလၢ တၢ်ကွဲးထူးထီၣ်က့ၤသရၣ်တဂၤအံၤ အတၢ်ကတိၤအဃိ, ယသးအိၣ်ကွဲးဖျါထီၣ်လၢကညီကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

၁. ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ခိၣ်တဂၤ ကဘၣ်ပၢ်တီၢ်ဝဲတၢ်အဲၣ်ထူ အဲၣ်ယွၤအတၢ်န့ၢ်သါ (Godly Legacy)လၢအပုၤဟံၣ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးသုမၤတၢ်အံၤခံၤဘျီတဘျီ, သုကျၢ်ဘၢယွၤအတၢ်လုၢ်လီၢ်လၢမဲၢ်ထံ, ဒီးဟီၣ်တၢ်, ဒီးတၢ်ကအုကစွါတုၤအတကွၢ်မဲၢ်လၢဘၣ်တၢ်လုၢ်ဘၣ်, ဒီးတတူၢ်လိၣ်လၢဘၣ်ဝဲလၢ သုစုပူၤလၢတၢ်ဘၣ်အသးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးသုစံး, မ့ၢ်အဂ့ၢ်မနုၤလဲၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤမ့ၢ်တၢ်

အုၣ်အသးလၢနၤ, ဒီးနဖိၣ်သၣ်ခွါထီၣ်အမါအဘၣ်စၢၤလၢနမၤအီၤလၢတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးမ့ၢ်နသကိးဒီးနတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအမါလီၤ” (မၤလကံၤ ၂:၁၃-၁၄) Dietrich Bonhoeffer စံးဝဲ, “ပုၤတီပုၤလီၤတဂၤန့ၣ် မ့ၢ်ပုၤအိၣ်မူလၢစီၤလၢ အကဟဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.” အခီပညီ, အဝဲပၢ်တီၢ်တၢ်န့ၢ်သါအဂ့ၤလၢ ပုၤလၢခံတစီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၂. ဟံးဃာ်နတၢ်ဖျါအတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤတက့ၢ်.

“တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးတအိၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအပူၤဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအလၢအပုၤန့ၣ်, ဟီထီၣ်ကွံတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိၢ်တၢ်ဂီၤ, ဒီးပုၤလၢအပျံၤတၢ်န့ၣ် တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢ တၢ်အဲၣ်အပူၤဘၣ်.” (၁ယိၤ ၄:၁၈) တဘၣ်သူတၢ်ကတိၤ D (Divorce) တၢ်လီၤဖးနီတဘျီတဂ့ၤ. သူတၢ်ကတိၤ C (Caring) တၢ်ကဟုကယၢ်

လိပ်သးတကွာ. ပကဘၣ်ဟံးဃာ်ပတၢ်ဖျါအတၢ်အာၣ်
လီၤတုၤတၢ်သံထုးဖးပုၤတစုန့ၣ်လီၤ.

၃. တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ခရံၣ်အပျါအဘီၣ်တၢ်နီၢ် (True Disciple) အိၣ်ထီၣ်ဖဲပဘါထုကဖၣ်ဒ်သိးသိးဃုာ် ဒီးပမါ, ပဝၤဒီးပဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နမါမ့တမ့ၢ်နဝၤန့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်နပျါနဘီၣ်အ
ခိၣ်ထံးကတၢ်တဂၤလၢ နကဘၣ်ဒုးကဲထီၣ်အီၤလၢ
ခရံၣ်အပျါတၢ်နီၢ်ဒီး လၢခံန့ၣ် ကမ့ၢ်နဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
(မး ၂၈:၁၉-၂၀)

၄. သးအိၣ်တူၢ်လိာ်တၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ် (Suffering) ဃုာ်ဒီးနပုၤဟံၣ်ဖိဒ်သိးသိးတကွာ.

“ဝံလိာ်သုတၢ်ဝံတၢ်ဃာသကိးသကိး, ဒီးမၤ
လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ခရံၣ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒ်န့ၣ်အသိးတကွာ.”
(ကလၤတံ ၆:၂) လၢဂံၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်ဒ်တၢ်မျါ, လၢဂံၢ်ဂီၤဒီး
ဂုၤဂၤဒီးထူစီဟဲအိၣ်ထီၣ်သ့ဒ်ထဲလၢ တၢ်လဲၤခီဖျါဘၣ်
တၢ်ဆိၣ်သနံး, တၢ်ကိာ်တၢ်ကဲၤဖးဒိၣ်ဒီး မ့ၣ်အူန့ၣ်လီၤ.

၅. ဒုးမုဒုးဂဲၤဒီးဟံးဃာ်နတၢ်အဲၣ်လိာ်ကွံလိာ်သး ထီၣ်တကွာ

“ဒ်န့ၣ်အသိးပိာ်ခွါသ့ၣ်ဧာ, ဒ်သိးသုတၢ်ဘါထု
ကဖၣ်သုတဘၣ်တၢ်တြီအီၤတဂ့ၤဒီး အိၣ်ဒီးသုမါဒ်တၢ်
သ့ၣ်ညါအသိး, ဒီးယုးယီၣ်ပိာ်မုၣ်န့ၣ် ဒ်တၢ်လၢအဂံၢ်အ
ဘါစၢ်တကွာအသိး, ဒီးဒ်ပုၤဒီးန့ၢ်ဃုာ်တၢ်ဟ့ၣ်သါလၢ
တၢ်မူအဘျးအဖျိာ်အသိးန့ၣ်တကွာ.” (၁ပုး ၃:၇) တၢ်
အဲၣ်တၢ်ကွံန့ၣ် ခုၣ်လီၤကဘးလီၤ, လီၤညံးလီၤဘဲ, ဖုံၣ်
လီၤဃဲလီၤ, ဆံးလီၤစ့ၤလီၤဝဲသ့အဃိ, ပကဘၣ်လူန့ၢ်
အီၤထံ, မၤသီထီၣ်က့ၤအီၤဒီး လီၤဆီဒ်တၢ်ပကဘၣ်ဃု
န့ၢ်ယုၤအတၢ်အဲၣ် (Agape) ထီၣ်တၢ်လၢပကအဲၣ်ပမါ,
ပဝၤ ဒီးပဖိတဖၣ် ခီဖျါတၢ်အဲၣ်ဟဲလၢယုၤန့ၣ်လီၤ.

၆. တၢ်စံးတၢ်ကတိၤမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢနဟံၣ်နဃီ အပူၤန့ၣ်လီၤ

“တၢ်သံဒီးတၢ်မူအိၣ်ဝဲလၢ ပုၤပျါအစိကမီၤ,
ဒီးပုၤလၢအဲၣ်အီၤန့ၣ် ကအိၣ်အတၢ်သ့ၣ်လီၤ.”
(ကတိၤ ၁၈:၂၁)နကအိၣ်ဘၣ်က့ၤနထးခိၣ်အတၢ်သ့ၣ်
လီၤ. “မ့မ့ၢ်ပျါန့ၣ် ပုၤမၤဘျါအီၤတသ့ဘၣ်နီတဂၤ
ဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်အာလၢပုၤမၤအီၤတန့ၤဘၣ်, ဒီးလၢပဲၤဝဲဒီး
တၢ်အစုၣ်အပျါလၢ အမၤသံတၢ်လီၤ.” (ယၤကိာ် ၃:၈)
တၢ်ကတိၤန့ၣ် မၤထီၣ်မၤထီတၢ်သ့ဒီး မၤဟးဂီၤတၢ်သ့
စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. မၤမုာ်မၤခုၣ်ဟံၣ်ဃီသ့ ဒီးမၤကိာ်မၤဂီၤ
ဟံၣ်ဃီသ့ဝဲလီၤ. “မ့တမ့ၢ်လၢ မ့ၣ်အူအိၣ်နဟံၣ်န့ၣ် တ
ဘၣ်ကိးဃါလိာ်သးနီတဘျီတဂ့ၤ.”

၇. သ့ၣ်ညါနမါ, နဝၤအတၢ်လိာ်တဖၣ်ဒီး မၤဘၣ် လိာ်ဖိးဒုက့ၤနတၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂူၢ် (Conflict) ထီၣ်တကွာ.

“သးဒိၣ်ထီၣ်ဒီးမၤကမၣ်တၢ်တဂ့ၤ. လၢသု
တၢ်သးဒိၣ်ထီၣ်န့ၣ် သုတဒုးလီၤန့ၣ်မ့ၢ်တဂ့ၤ.” (အုးဖုး
၄:၂၆) ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢတအိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂူၢ်လိာ်သး
န့ၣ် တအိၣ်ဝဲနီတဒူၣ်ဘၣ်. ပတလၢတပဲၤနီတဂၤဘၣ်
အဃိ, ပကဘၣ်အာၣ်လီၤပတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်, ပျါလိာ်သး

နဖိတဖၣ်ရုဒီးမတၤလဲၣ်န့ၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးတကွာ. မ့ၢ်ကီၤ
လံာ်တမံၣ်လၢအကဟးဝုၤဝီၤ, လုပစီတၢ်ယုၤလီၤကွံၣ်နဖိ
တဖၣ်နီတဘျီဘၣ်. ဝံဘျၢ်သရဲၣ်ဘျၢ်အတၢ်သိၣ်လိ,
တၢ်ဂီၤဘၣ်အာဘၣ်သီတဖၣ် အတၢ်ထုးန့ၢ်မၤဟး
ဂီၤတၢ်, တၢ်မူတၢ်ဘျီး, ကျိၣ်စ့, မုၣ်ခွါအတၢ်ဘၣ်ထွဲ...

ပတ်ကမည်ထိဘိနဲ့လီ၊ ဒီပဆာလာယွကပျာ်ပတ်ကမည်ထိဘိအသိး၊ ပကဘဉ်ပျာ်ပပုဟံဉ်ဖိအတံကမည်စွာ်ကီးနဲ့လီ၊

၈. တဘဉ်ပတ်ကတီနတံကျဲးစားဃုထံဉ်နတံရူလိာ်သးဒီး နဖိတဖဉ်နီတဘျီတဂု၊

“ဟံသုဉ်ဇာ၊ မဒိဉ်ထီဉ်သုဖိတဖဉ်အသးတဂု၊ မုမုာ်လုာ်အိဉ်အိလော ကစာ်အတံသိဉ်တံသီ၊ ဒီးအတံသိဉ်ဃီဉ်သီဃီဉ်အပူတက့၊” (အးဖး ၆:၄) တံအံမုာ်တညီ၊ တဘျီကဲဉ်ဆိးသနက့၊ ဃုကဒီးကျဲလောနတံရူလိာ်ဘဉ်ထွဲဒီး နဖိတဖဉ်တက့၊ တဘျီဘျီနကမသးဒိဉ်ဘဉ်နဖိတဖဉ်အသးဒီး တဘျီဘျီနဖိတဖဉ်ကမသးဒိဉ်ဘဉ်နနဲ့လီ၊ ဒီလဲဉ်ဂု၊ တဘဉ်ဆိတံနတံရူလိာ်သးဒီးအဝဲသုဉ်နီတဘျီတဂု၊

၉. ကဲထီဉ်ပုကွာ်သိလောအအိဉ်ဒီးတံသုဉ်တံသးရူတဂုတက့၊

“ဒီးကွာ်အိလောအသးဒီးဖျာဉ်၊ ဒီးဆုာ်အိလောအစုကတံကတီတံလီ၊” (စံး ၇၈:၇၂) “တုပျာ်တဘျီဆဲးထုဉ်ဖျိအသုဉ်၊ ဒီထီဉ်ဇိလံဉ်ဇိလဲတံချုချုပျာ်သကွီအပူ၊ ဒီးတသုဉ်ညါဘဉ်လော အမုာ်လောအသးသမူအဂီအသိးနဲ့ဘဉ်လီ၊” (ကတီ ၇:၂၃) နတံအိဉ်မူအတံဟူးတံဂဲ၊ နတံဖဲတံမတဖဉ် ကတီတံသီဉ်ဒိဉ်နံဒီးနတံကတီတက့လီ၊ နတံအိဉ်မူတီတတီနဖိတဖဉ်သုဉ်ညါဝဲလီ၊ ကဲထီဉ်ဟံဉ်ခိဉ်လောအအိဉ်မူဒီအကတီတံအသိးတက့၊

၁၀. ဒီတဒါနပုဟံဉ်ဖိလောတံအတံသီကီးအက့အဂီဒဲးတက့၊

“ သုတလီလီသုသးတဂု၊ တံရူလိာ်လောအအာအသီနဲ့၊ မအလီတံအလုာ်အလံာ်လော အဂုတဖဉ်လီ၊” (၁ကရံဉ် ၁၅:၃၃) နဖိတဖဉ်ရူဒီးမတလဲဉ်

နဲ့ ဟံသုဉ်ဟံသးတက့၊ မုာ်ကီလံာ်တမံခုလော အကဟးဝု၊ လုပစိတံ၊ ယုာ်လီကွံဉ်နဖိတဖဉ်နီတဘျီဘဉ်၊ ဝံဘျီသရဉ်ဘျီအတံသိဉ်လီ၊ တံဂီဘဉ်အဘဉ်သီတဖဉ် အတံထူးနံမဟးဂီတံ၊ တံမူတံဘျီး၊ ကျိဉ်စု၊ မုဉ်ခွါအတံဘဉ်ထွဲ၊ တံသကဲဉ်ပဝးအသီတဖဉ်ဒီး တံအတံသီအက့အဂီအါမံ အိဉ်ဝဲလောပကပိဉ်ကပနဲ့လီ၊ ဒီဟံဉ်ခိဉ်တဂုအသိး၊ နမူဒါအိဉ်သပုာ်ကတံလော နကဒီတဒါနပုဟံဉ်ဖိတဖဉ်နဲ့လီ၊

၁၁. ဟ့ဉ်ခီဟ့ဉ်နီလီခရံဉ်အတံမာလီဖးဒိဉ် (The Great Commission)အတံထံဉ် (Vision) ဆူနပုဟံဉ်ဖိတက့၊ (မာ်ကူး ၁၆:၁၅)

သရဉ်ဖးဒိဉ် C.H Spurgeon သံကွာ်ဝဲ၊ “ပုလောတစံဉ်တဲတဲလီတံသးခုကစီဉ်တဖဉ် ဘဉ်ကမုာ်ပုလောဒီးနံတံအုဉ်ကုဒိဉ်ကုကစီဒါ၊” ဒုးကဲထီဉ်နပုဟံဉ်ဖိကီးဂဲဒဲးလော ကသးဆူဉ်သးစဲဒီးခရံဉ်အတံမာလီဖးဒိဉ်ဒီးဒုးထံဉ်အိခရံဉ်အတံထံဉ် (Vesion) လောဟီဉ်ခိဉ်အဂီတက့၊

၁၂. နဟံဉ်နဃီမုာ် နတံသးခုကစီဉ်အတံမအခိဉ်တဃာ် (Foundation)လီ၊

“တံအိဉ်ဖျိဉ်အခုအပုနဲ့၊ မံအအိဉ်ဒီးအမါတဂုဇိတက့၊ မံအစံဉ်ညီဉ်အဖိအလံ၊ ဒီးအဟံဉ်ဒဉ်ဝဲဂုဂုဘဉ်ဘဉ်တက့၊” (၁တံ ၃:၁၂) နဟံဉ်ဖိဃီဖိမုာ်လီပျီဒီး နတံမတံသးခုကစီဉ်ကလီပျီဝဲလီ၊ မုာ်ကီလံာ်မနု မုာ်တနုနဲ့ ကလုပစိမနုယုာ်လီနမါ၊ မဝဲနမါမုာ်တနုနဲ့၊ ကတရံးအခိဉ်ဆူနဖိတဖဉ်အအိဉ်နဲ့လီ၊ “ခရံဉ်ဖိဟံဉ်ခိဉ်တဂုအမူအဒါ အဒိဉ်ကတံမုာ်ဝဲ၊ တံကဲထီဉ်ဒီဂုတံဘဉ်၊ ဒီထီဉ်ထီလောအပုဟံဉ်ဖိခဲလံာ်အမဲဉ်ညါနဲ့လီ၊”

သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်အီနာဉ်ညီဉ်